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Motie Structurele oplossing tekort_ aan en achterstand in verpleeghuis-, revalidatie-,

crisisbedden en beddenin de eerste lijn na ziekenhuisopname ELV en kortdurende opvang

KDO

De Raad van de Gemeente Westland in vergadering bijeen op 22 februari 2023.

Overwegende:

7 In de gemeente Westland al jarenlang een structureel tekort aan verpleeghuis-,

revalidatie-, crisisbedden en bedden in de eerste lijn na ziekenhuisopname en

kortdurende opvang, hierna te noemen: de zorgbedden,is;

: Het chronisch tekort aan zorgbeddenertoe leidt dat veel Westlandse inwoners of op

een lange wachtlijst terechtkomen of worden ondergebracht buiten Westland binnen

of buiten de regio van ons Zorgkantoor;

- Cijfers uitwijzen dat maar 15 tot 18 procent van de Westlanders die na

ziekenhuisopname niet naar huis kunnen, in Westland geplaatst kunnen worden en

dus meer dan 80%buiten Westland wordt opgenomen;

- Opname buiten Westland vaak ernstige persoonlijke gevolgen heeft voor de

kwetsbare hulpbehoeftige, maar vaak ook voor hun partner, familie en sociale

omgeving, hetgeen weerleidt tot een sociaal isolement en groot leed in een zeer

gevoelige levensfase;

- Het DSW Zorgkantoor (één van de 31 in Nederland) binnen de regio Westland-

Schiedam_ gefinancierd vanuit de Zorgverzekeringswet (waar iedereen aan

meebetaalt), er voor dient te zorgen dat iedereen met een indicatie voor de Wet

Langdurige Zorg de zorg krijgt die iemand nodig heeft en contacten afsluit met

aanbieders met langdurige zorg;

- Vanuit de Seniorenraad Westland, KBO-PCOB, PGW, maar ook andere organisaties en

zeker ook vanuit de politiek, al jaren wordt aangedrongen op meer zorgvuldige

spreiding van voorzieningen binnen de regio van het DSW Zorgkantoor en wellicht



ook van de aangrenzende regio’s, zoals de regio Haaglanden. Immers al jaren is

binnen en buiten de regio wel voldoende plaats om Westlandse inwoners met een

behoeftevraag op te vangen en binnen Westlandniet!

Het zaak is dat het DSW Zorgkantoor bij de jaarlijkse “productieafspraken” met

aanbieders ten volle rekening houdt met de hiervoor beschreven situatie en bij de

financiéle verdeling (toewijzing gelden, financieringen, nacalculaties) daar ook

rekening mee houdt waardoor meer bedden en voorzieningen richting Westland

kunnen komen. Immers de leegstand buiten Westland, waardoor Westlanders daar

terecht kunnen en het chronisch tekort in Westland wijzen er op dat een herverdeling

dient plaats te vinden en wel op korte termijn. Het is een urgent probleem en

oplossing kan zijn een zorgvuldige spreiding over de regio en wellicht ook daarbuiten

( Haaglanden);

Bekend is dat de oude Naaldhorst al 15 jaar leegstaat en daar in ieder geval

noodvoorzieningen getroffen hadden kunnen worden. Hetzelfde geldt voor de

Rozenhof die nu ook al een tijd leegstaat en nieuwbouw op zich laat wachten.

Daarnaast moetde Triangel vernieuwd worden mettijdelijke huisvesting bij voorkeur

in De Lier;

Op dit moment -behalve de toezegging om snel 40 extra verpleeghuisbedden te

plaatsen- er niet echt een oplossing is voor het structurele beddenvoorzieningentekort

en op korte termijn de achterstandspositie doeltreffend moet worden aangepakt;

Het gewenstis om het hiervoor geschetste probleem -het al jaren bestaand blijvend

tekort aan diverse soorten bedden in Westland- op te pakken en te starten met de

oplossing door een andere spreiding binnen de regio voor te staan en het wegwerken

van de in Westland bestaande achterstand door aanpassing van de bestaande

plannen van het DSW Zorgkantoor. Dan de Westlandse knelpunten oplossen;

Het College verzocht wordt om over vorenstaande Westlandse zorgknelpunten op

korte termijn een expertavond te organiseren waarbij naast DSW Zorgkantoor ook

aanwezig zijn vertegenwoordigers van de Seniorenraad Westland, KBO-PCOB, PGW,

ASDW en andere stakeholders zoals de bestaande en nieuwe zorgaanbieders in

Westland;

Het doel van de avondis een aantal antwoordente krijgen op diverse vragen Zoals:

eWordt nu rekening gehouden met de bijzondere demografische situatie van

Westland waarin Westland een grotere vergrijzing heeft dan het landelijk

gemiddelde?

e Hoe verhouden binnen de regio zich de verdeling van de bedvoorzieningen binnen

de gemeenten?



Verzoekt het Collegé:

Op korte termijn ¢en expertmeeting te houden met als gewenst eindresultaat: oplossing

van de Westlandse bedknelpunten en deze meeting te houdenuiterlijk in april 2023, zodat

met de-resultaten rekening gehouden kan wordenin de Voorjaarsnota. ©Mh

e Wat wordt gedaan metde ervaringsgegevens: in Westland groot tekort en elders

voldoende ruimte. Reactie op de SRW cijfers?

e Hoe worden de productieafspraken gemaakt door het DSW Zorgkantoor en welke

uitgangspunten worden daarvoor gebruikt: productie afgelopen jaren, historische

gegevens? Waarom worden met de Westlandse inwonersdie elders een bed vinden

de voorzieningen in die andere gemeenten gefinancierd? Kloppen dan wel de

regiocijfers die bij de productieafspraken worden gemaakt?

e Gezien de al lang bestaandesituatie is de vraag gerechtvaardigd of het Zorgkantoor

haar taak nakomt om de beschikbare gelden te spreiden binnen de regio waardoor

Westlanders gedwongen wordenelders en buiten Westland een bed te accepteren?

e Is DSW bereid haar beleid aan te passen en daardoor de Westlandse knelpunten op

te lossen? SHA liteSOY».ZA
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van de dag.
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